
Zápis č. 02/20 ‐23 (248) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 15. prosince 2020, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH, E 517 

 
Přítomni:  Diviš, Kalina, Komendová , Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, Pilátová, 

Pořízka, Sedláček, Smilek, Zahrádka. 
Omluveni:    Adamczyková, Přikryl, Vacula. 
 
Hosté:     Repková, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 
3. Složení Ekonomické a Legislativní komise AS FCH VUT v Brně 
4. Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FCH VUT v Brně ‐ projednání 
5. Termíny zasedání AS FCH VUT v Brně v 1. čtvrtletí r. 2021 
6.  Různé 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH zahájil zasedání a požádal předsedu volební komise, aby předal osvědčení 
dr. Komendové, která se z ustavujícího zasedání omluvila. Dr. Komendová podepsala složení 
slibu a převzala osvědčení. 
Následně  se předseda AS  FCH dotázal,  zda má někdo připomínky  k programu; připomínky 
nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápis  z ustavujícího  zasedání mají  všichni  k dispozici,  proběhlo  písemné  připomínkování  ‐ 
další připomínky nebyly vzneseny; proběhlo hlasování. 
Hlasování: 

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání č. 247 byl schválen. 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi: 

‐ Covid: V současné době potřebujeme cca 2‐3 týdny na dokončení výuky v laboratořích; 
situace je průběžně konzultována s řediteli. Zatím není jasné, jaká bude situace v lednu, 
proto  nelze  učinit  finální  rozhodnutí.  Připraveny  jsou  různé  harmonogramy;  je 
naplánována  schůzka  s řediteli  na  5.  1.  2021  ‐  zde  by mělo  být  rozhodnuto  o  dalším 
postupu. 

‐ Byla vydána metodika pro distanční zkoušení na VUT. 
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‐ Začátkem  příštího  roku  dojde  k některým  změnám  na  personálním  oddělení:  M. 
Horáčková  odchází  k 31.  1.; místo  ní  nastoupí  Ing. Hanáková  ‐  zkušená  personalistka. 
Dále  plánuje  odchod  do  důchodu  p.  Vizentová  ‐  místo  ní  nastoupí  JUDr.  Pavla 
Zapletalová ‐ pracovala na Ekonomicko‐správní fakultě Masarykovy univerzity.  
 

AD 3)  
Dr. Pilátová navrhuje následující složení Legislativní komise AS FCH:  
RNDr. Ivana Pilátová, CSc. 
Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Ing. Jitka Krouská, Ph.D. 
Ing. Jaromír Pořízka, Ph.D. 
Bc. Jiří Lindovský 
Michaela Adamczyková 
Jan Vacula 
 
Všichni navržení souhlasí, nikdo neměl žádné připomínky. 
Hlasování: 

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Složení Legislativní komise AS FCH bylo schváleno tak, jak bylo navrženo. 
 
Dr. Sedláček navrhuje následující složení Ekonomické komise AS FCH: 
Ing. Petr Sedláček, Ph.D. 
Ing. Lukáš Kalina, Ph.D. 
Doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
Mgr. Radek Přikryl, Ph.D. 
Ing. Jiří Smilek, Ph.D. 
Ing. Xenie Kouřilová 
Bc. Jan Zahrádka 
 
Všichni navržení souhlasí, nikdo neměl žádné připomínky. 
Hlasování: 

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Složení Ekonomické komise AS FCH bylo schváleno tak, jak bylo navrženo. 
 
AD 4)  
Dodatek  č.  1  Jednacího  řádu  VR  FCH  ‐  dokument  představil  děkan  fakulty,  prof. Weiter: 
Jedná se o  jednoduchý dodatek, který si vyžádala současná situace  ‐ umožnění distančního 
jednání;  znění  je  převzato  z VR  VUT.  Žádá  o  termín  schválení  do  12.  ledna  2021,  aby 
dokument mohl být zaslán k projednání v AS VUT.  
Předsedkyně LK sdělila, že k dokumentu nejsou žádné připomínky. 
 
Dodatek č. 1 Jednacího řádu VR FCH byl projednán. 
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AD 5)  
Předseda AS FCH navrhuje termíny zasedání AS pro 1. čtvrtletí 2021: 
12. 1. 2021; 9. 2. 2021 a 9. 3. 2021  ‐  lednové  zasedání  se bude konat ve 14:30 hodin; od 
února budou zasedání ve 14:00 hodin ‐ při tvorbě nového rozvrhu bude zohledněno členství 
v AS. 
Hlasování: 

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Byly schváleny navržené termíny zasedání pro první čtvrtletí roku 2021: 12. 1. 2021; 9. 2. 
2021 a 9. 3. 2021. 
 
AD 6)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. Na minulém, ustavujícím zasedání AS děkan  informoval o 
tom, že vedení bude zpracovávat strategické dokumenty, k nimž by mohl Akademický senát 
dávat  podněty.  Nyní  tedy  děkan  prezentuje  základní  informace  k připravovaným 
dokumentům: 

 Nejdříve bude zpracováván Dlouhodobý záměr FCH pro roky 2021 ‐2025 s výhledem 
do  roku  2030;  financován  bude  prostřednictvím  OP  Jan  Amos  Komenský.  Děkan 
informoval i o dokumentech a východiscích, které je třeba znát, zejména DZ VUT, DZ 
MŠMT  včetně  Strategie  internacionalizace,  současná  situace  fakulty.  Důležité  je  i 
vymezení fakulty vůči kvantifikovaným cílům MŠMT. 

 Podrobně byla představena vazba na  financování  ‐ očekávaná  témata výzev v rámci 
OP JAK ‐ prioritní osy 1 a 2. V případě, že fakulta bude chtít využít pro svůj další rozvoj 
dotační  financování,  je  třeba  popsat možné  rozvojové  dotační  záměry  v DZ  FCH  (v 
přímé vazbě na DZ MŠMT). 

 Současný vývoj situace nepřeje malým  fakultám, proto  je třeba připravit prorůstový 
koncept  rozvoje  fakulty,  to  znamená využít velký  rozvojový potenciál, který  fakulta 
určitě má. 

 Rozvoj lze očekávat především na poli internacionalizace ‐ posílení počtu zahraničních 
studentů  samoplátců, v oblasti nových výzkumných  témat, v mírném nárůstu počtu 
studentů  (optimalizací  struktury  a  obsahu  studijních  programů),  v kvalitativním  i 
kvantitativním  posílení  personálního  zabezpečení  vzdělávací  a  tvůrčí  činnosti, 
v rekonstrukci stávajících a výstavbě nových laboratoří (objekt „G“) pro rozvoj nových 
výzkumných témat a posílení špičkového výzkumu. 

Prof.  Veselý  informoval  o  stavu  infrastruktury,  zrekapituloval  provedené  rekonstrukce  a 
nastínil  plánované  akce  (vybudování  připojení  vysokého  napětí,  rekonstrukce  vestibulu, 
vybudování laboratoří v objektu „G“). 
Členům  Akademického  senátu  tak  byly  prezentovány  veškeré  výchozí  informace,  které  je 
nutno  znát  při  tvorbě  uvedeného  strategického  dokumentu.  Dostupné  materiály  budou 
členům AS poskytnuty (MS Teams, R:\INFO\Akademicky_senat),  aby je mohli prostudovat. 
Doc. Obruča navrhuje, aby se členové AS sešli následně na pracovní schůzce, kde by mohli 
podrobněji  prodiskutovat  případné  podněty.  Termín  schůzky  bude  určen  po  hlasování 
prostřednictvím MS Teams tak, aby vyhovoval všem členům Akademického senátu. 
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Dr. Sedláček 

 Bude se konat konference Chemistry & Life? ‐ Odpovídá děkan: Vzhledem k tomu, že 
na příští rok je plánována rekonstrukce vestibulu, připadají v úvahu pouze termíny do 
prázdnin;  zatím  se  jeví  jako  vhodné datum  23.  ‐  25.  6.,  kdy by mohla proběhnout 
nějaká  akce  navázána  na  průmyslovou  sféru;  jednotlivé  skupiny  mohou  pořádat 
workshopy;  detailněji  bude  diskutováno  počátkem  příštího  roku  ‐  i  s ohledem  na 
vývoj pandemie. 

 Navrhuje  stanovit  časový  harmonogram  pro  přípravu  pravidel  rozpočtu.  Reaguje 
děkan:  Zatím  panují  neshody  ohledně  rozdělování  institucionální  podpory;  nejsou 
tedy připravena ani pravidla v rámci VUT. Nicméně členové AS  jsou vyzváni k tomu, 
aby svoje případné připomínky ke stávajícím pravidlům sdělili s předstihem.  

 
Závěrem předseda AS FCH VUT v Brně poděkoval všem za účast a připomněl termín příštího 
zasedání: 12. 1. 2021 ve 14:30 hodin. 
 
Brno, 18. 12. 2020           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
.....................................                                                      ..…………………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

…………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


